

ព្រឹត្តិបត្រព័ត៌មាន គ្រឹះស្ថានទឹកដី ឆ្នាំ២០១៩

ខែមេសា ដល់ខែមិថុនា

Policy Pulse ដែលកាលពីមុនជាគំណិតផ្តួចផ្តើមបញ្ជីកំណែទម្រង់ ត្រូវបានបង្កើតឡើងដោយអង្គការមូលនិធិអាស៊ី ក្នុងគោលបំណងប្រមូលចងក្រង ឯកសារ និងផ្សព្វផ្សាយដល់សាធារណៈជនអំពីកំណែទម្រង់នានាដែលក្រសួង និងស្ថាប័នរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលសម្រេចបានប្រចាំឆ្នាំ ដើម្បីផ្តល់ជាចំណេះដឹង និងព័ត៌មានដល់សាធារណៈជនឱ្យកាន់តែទូលំទូលាយ។

ព្រឹត្តិបត្រព័ត៌មានរបស់ Policy Pulse គឺជាមធ្យោបាយមួយដែលនឹងផ្តល់ព័ត៌មានទាំងអស់នោះទៅដល់សាធារណជន។

បច្ចុប្បន្នភាពនៅតាមបណ្តាក្រសួង



កំពង់ផែក្រុងព្រះសីហនុ។ រូបថត៖ អង្គការមូលនិធិអាស៊ី

ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ

ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ បានរៀបចំកិច្ចពិភាក្សាអំពីទីផ្សារពលកម្មនាពេលអនាគត និងបរិស្ថានការងារ ជាមួយអ្នកជំនាញខាងពលកម្មមកពីស្ថាប័នរដ្ឋ សហជីព និងតំណាងសហប្រជាជាតិ។ ក្រសួងបានលើកទឹកចិត្តឱ្យយុវជនកម្ពុជាពង្រឹងចំណេះដឹង និងរៀនជំនាញថ្មីបន្ថែម ដើម្បីត្រៀមខ្លួនសម្រាប់បម្រែបម្រួលនៃទីផ្សារការងារ។ បើយោងតាមការសិក្សាឆ្នាំ២០១៦ ដោយអង្គការពលកម្មអន្តរជាតិ ប្រទេសអាស៊ានចំនួន៥ កំពុងប្រឈមនឹងហានិភ័យនៃស្វ័យប្រវត្តិកម្មនៅក្នុងរយៈពេលពីរទសវត្សរ៍ខាងមុខ រួមមាន ប្រទេសវៀតណាមដែល៧០%នៃកម្លាំងពលកម្មកំពុងប្រឈមមុខនឹងការបាត់បង់ការងារ ប្រទេសកម្ពុជាមានចំនួន៥៧% ប្រទេសឥណ្ឌូនេស៊ីមានចំនួន៥៦% ប្រទេសហ្វីលីពីនចំនួន៤៩% និងប្រទេសថៃចំនួន៤៤%។ (Khmer Times, May 27, 2019)

ក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ បានចេញព្រឹត្តិបត្រស្តីពីយុទ្ធសាស្ត្រក្នុងការលើកកម្ពស់សមភាពយេនឌ័រនៅក្នុងកម្លាំងពលកម្ម និងទីផ្សារការងារ។ យុទ្ធសាស្ត្រទាំងនោះសង្ខេបនៅក្នុង ផែនការយុទ្ធសាស្ត្របញ្ជ្រាបយេនឌ័រនៅក្នុងវិស័យការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈដំណាក់កាលទី៤ ឆ្នាំ២០១៩-២០២៣។ យុទ្ធសាស្ត្រទាំងនោះរួមមាន



ការបណ្តុះបណ្តាលដើម្បីពង្រឹងសមត្ថភាពក្រុមសិទ្ធិស្រ្តី បង្កើនចំណេះដឹងទៅលើការបញ្ជ្រាបយេនឌ័រ ពិនិត្យការប្រព្រឹត្តទៅលើស្ត្រីនៅកន្លែងការងារទាំងនៅថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់ក្រោមជាតិ និងផ្សព្វផ្សាយទៅដល់ស្ត្រីអំពីមធ្យោបាយក្នុងការទទួលបានសេវាសន្តិសុខសង្គម និងសេវាសង្គមដោយទីភ្នាក់ងារជាតិមុខរបរ និងការងារ។ (Khmer Times, June 27, 2019)

ក្រសួងទេសចរណ៍

ក្រសួងទេសចរណ៍កំពុងរៀបចំបទដ្ឋាន និងបទបញ្ញត្តិផ្សេងៗទាក់ទងទៅនឹងអេកូ-ទេសចរណ៍នៅតំបន់ឆ្នេរ ក្នុងគោលបំណងឆ្លើយតបទៅនឹងការអភិវឌ្ឍវិស័យទេសចរណ៍។ បទបញ្ញត្តិទាំងនោះនឹងបង្ហាញពីគោលនយោបាយរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលក្នុងការការពារបរិស្ថាន អនុវត្តអភិបាលកិច្ចល្អ និងពង្រឹងនិរន្តរភាពនៅក្នុងវិស័យនេះ។ (Khmer Times, June 28, 2019)

ក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម

ក្រសួងពាណិជ្ជកម្មបានដាក់ចេញនូវ យុទ្ធសាស្ត្រសមាហរណកម្មពាណិជ្ជកម្មជាទីបួន (២០១៩-២០២៣) ដែលចង្អុលបង្ហាញអំពីការធ្វើពហុកម្មសេដ្ឋកិច្ច និងពង្រឹងពាណិជ្ជកម្មអន្តរជាតិ។ យុទ្ធសាស្ត្រថ្មីនេះផ្តោតសំខាន់ទៅលើការពង្រឹងភាពប្រកួតប្រជែងរបស់កម្ពុជា ក្នុងគោលដៅជំរុញកម្ពុជាឱ្យមានស្ថេរភាព និងសេដ្ឋកិច្ចអភិវឌ្ឍន៍។ យុទ្ធសាស្ត្រនេះមានលក្ខណៈពហុវិស័យ ដែលតម្រូវឱ្យមានកិច្ចសហប្រតិបត្តិការគ្រប់ក្រសួងពាក់ព័ន្ធ ដើម្បីធានាអំពីកំណែទម្រង់ដែលប្រកបដោយយុទ្ធសាស្ត្រ និងជំរុញសេដ្ឋកិច្ច។ (Khmer Times, May 6, 2019)

ក្រសួងព័ត៌មាន

ក្រសួងព័ត៌មានបានរៀបចំសេចក្តីព្រាងវិសោធនកម្មទៅលើច្បាប់សារព័ត៌មានឆ្នាំ១៩៩៥ ឱ្យស្របតាមតថភាព និងតម្រូវការបច្ចុប្បន្ននៅកម្ពុជា។ ក្រសួងគ្រោងនឹងរៀបចំកិច្ចពិភាក្សាជាមួយស្ថាប័នសារព័ត៌មាននានា និងភាគីពាក់ព័ន្ធ ក្នុងគោលបំណងប្រមូលធាតុចូលបន្ថែម ដើម្បីពង្រឹងសេរីភាពក្នុងការបញ្ចេញមតិ សេរីភាពសារព័ត៌មាន និងសិទ្ធក្នុងការទទួលបានព័ត៌មាន។ វិសោធនកម្មនេះនឹងតម្រូវឱ្យសារព័ត៌មាន ស្ថានីយទូរទស្សន៍ និងស្ថានីយវិទ្យុកែតម្រូវការផ្សាយរបស់ខ្លួន ក្នុងករណីដែលការផ្សាយណាមួយមាន



កំហុសឆ្គង ដែលត្រូវបានកំណត់ដោយរាជរដ្ឋាភិបាល។ ([Phnom Penh Post, May 6, 2019](#))

ក្រសួងមហាផ្ទៃ

ក្រសួងមហាផ្ទៃបានចេញសារចរណ៍ណែនាំមួយដើម្បីទប់ស្កាត់ និងពង្រឹងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្គង ដែននៅកម្ពុជា ដោយអំពាវនាវដល់នគរបាលជាតិ និងអាជ្ញាធរពាក់ព័ន្ធឱ្យចាត់វិធានការ ប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពក្នុងការប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងឧក្រិដ្ឋកម្មឆ្គងដែនគ្រប់រូបភាព រួម មាន ទេសចរណ៍ខុសច្បាប់ ការជួញដូរគ្រឿងញៀន ការលាងលុយកខ្វក់ ការជួញដូរ មនុស្ស និងឧក្រិដ្ឋកម្មព័ត៌មានវិទ្យា ជាដើម។ ក្រសួងគ្រោងនឹងណែនាំអំពីបទបញ្ញត្តិផ្សេងៗដើម្បីពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការនៅក្នុងអគ្គស្នងការនគរបាលជាតិ និងអគ្គនាយក ដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍។ បទបញ្ញត្តិទាំងនោះនឹងពង្រឹងដល់ការសហការស្វែងរក និងពង្រឹង ដល់ការទប់ស្កាត់ និងអន្តរាគមន៍នៅតាមច្រកព្រំដែនអន្តរជាតិ កំពង់ផែ និងព្រំដែនគោ ក។ ([Phnom Penh Post, April 24, 2019](#))

ក្រសួងមហាផ្ទៃបានរៀបចំសេចក្តីព្រាងច្បាប់ស្តីពីសណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ ក្នុងគោល បំណងកំណត់ពីទិដ្ឋភាពជាក់លាក់ស្តីពីសណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈនៅកម្ពុជា។ ច្បាប់នេះ នឹងពិនិត្យមើលច្បាប់ពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗនៅតាមបណ្តាប្រទេសជុំវិញ ដើម្បីឆ្លើយតបទៅនឹង បញ្ហាមួយចំនួន ដូចជា ការចោលសំរាមនៅតាមសួនច្បារ ឬនៅលើផ្លូវ ការបើកបរក្រោម ឥទ្ធិពលគ្រឿងស្រវឹង និងការបង្កសម្លេងរំខាន ជាដើម។ ច្បាប់នេះនឹងបំពេញបន្ថែមទៅ លើច្បាប់មួយចំនួនដែលមានស្រាប់។ ចាប់តាំងពីឆ្នាំ១៩៩៤មក រាជរដ្ឋាភិបាលបាន ចេញអនុក្រឹត្យមួយចំនួនស្តីពីសណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ។ ([Phnom Penh Post, May 30, 2019](#))

ក្រសួងរ៉ែ និងថាមពល

ក្រសួងរ៉ែ និងថាមពលបានអនុម័តច្បាប់ស្តីពីការគ្រប់គ្រងប្រេងកាត និងផលិតផលប្រេង កាត។ ច្បាប់ថ្មីនេះរួមមាន ៩ជំពូក និង៧២មាត្រា ដែលត្រូវបានយល់ព្រមដោយទីស្តីការ គណៈរដ្ឋមន្ត្រី។ ច្បាប់នេះគាក់តែងឡើងដើម្បីជំរុញការអភិវឌ្ឍ និងធានាអំពីនិរន្តរភាព ឧស្សាហកម្មប្រេងកាតនៅកម្ពុជា ព្រមទាំងបង្កើនតម្លាភាព ដើម្បីពង្រឹងទំនុកចិត្ត។ ([Khmer Times, April 8, 2019](#))



ក្រសួងសុខាភិបាល

ក្រសួងសុខាភិបាល គ្រោងនឹងអនុវត្តប្រព័ន្ធសុខាភិបាលបែបឌីជីថលទំនើបហៅថា « ពេទ្យយើង » នៅតាមមន្ទីរពេទ្យរដ្ឋ។ អ្នកជំងឺនឹងទទួលបានកាតសំគាល់អ្នកជំងឺដែលផ្ទុកព័ត៌មានពីកំណត់ត្រាសុខភាពរបស់អ្នកជំងឺនោះ។ ប្រព័ន្ធមន្ទីរពេទ្យឌីជីថលនឹងអនុញ្ញាតឱ្យកម្មុជាកសាងប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងទិន្នន័យសុខភាពដែលមានប្រសិទ្ធភាព ដែលនឹងផ្តល់ប្រយោជន៍ដល់អ្នកជំងឺ និងជួយសម្រួលដល់មន្ទីរពេទ្យក្នុងការស្វែងរកកំណត់ត្រាអ្នកជំងឺ។ [\(Khmer Times, April 22, 2019\)](#)

ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ

ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុបានបង្កើតគណៈកម្មាធិការជាតិសម្រាប់ស្ថេរភាពហិរញ្ញវត្ថុក្នុងគោលបំណងធានាស្ថេរភាពប្រព័ន្ធហិរញ្ញវត្ថុកម្ពុជា។ គណៈកម្មាធិការនេះនឹងអនុវត្តការងារដើម្បីទប់ស្កាត់ហានិភ័យខាងក្នុង និងខាងក្រៅ និងអនុញ្ញាតឱ្យរាជរដ្ឋាភិបាលឆ្លើយតបទៅនឹងមហន្តរាយទាន់ពេលវេលា និងមានប្រសិទ្ធភាព។

មិនតែប៉ុណ្ណោះ ក្រសួងបានបង្កើតការិយាល័យបំណុលកម្ពុជា ដែលនឹងកត់ត្រា និងពិនិត្យស្ថានភាពបំណុលរបស់ក្រុមហ៊ុន ដើម្បីពង្រឹងគុណភាពបំណុលនៅក្នុងប្រទេស។ ការិយាល័យមួយនេះនឹងបង្កើតប្រព័ន្ធទទួលបណ្តឹង និងការរាយការណ៍ពីអ្នកប្រើប្រាស់ទាក់ទងនឹងសកម្មភាពខ្លីប្រាក់ខុសច្បាប់។ [\(Khmer Times, June 13, 2019\)](#)

ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា

ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡា បានរៀបចំសេចក្តីព្រាងគោលនយោបាយជាតិស្តីពីសុខភាពសាលារៀន ដើម្បីពង្រឹងគុណភាពអប់រំ និងធានាថាទាំងសិស្ស និងមន្ត្រីអប់រំទទួលបានធនធានដែលមានគុណភាពដល់សុខភាព និងសុខុមាលភាព។ គោលនយោបាយនេះបង្ហាញពីសារៈសំខាន់សម្រាប់សុខភាពផ្លូវកាយ ផ្លូវចិត្ត និងស្មារតីរបស់សិស្ស និងគ្រូបង្រៀន។ គោលនយោបាយនេះរួមមាន លក្ខខណ្ឌច្បាប់ និងយន្តការដែលឆ្លើយតបទៅនឹងអាហារូត្តម អនាម័យ និងការផ្គត់ផ្គង់ទឹកស្អាត ព្រមទាំងផែនការសកម្មភាពដើម្បីអនុវត្តគោលនយោបាយនេះ។ [\(Phnom Penh Post, April 8, 2019\)](#)

ក្រសួងអប់រំ យុវជន និងកីឡាគ្រោងនឹងពង្រីកកម្មវិធី Cha-Ching Money Smart Kids ទៅកាន់សាលារៀនចំនួន១៥០ នៅក្នុងខេត្តចំនួនបីក្នុងរយៈពេលបីឆ្នាំខាងមុខ។ កម្មវិធីនេះរំពឹងថា មនុស្សចំនួន១០០,០០០នាក់ រួមមាន សិស្សថ្នាក់ទី៤និងទី៥ អាណា



ព្យាបាល លោកគ្រូ-អ្នកគ្រូ និងមន្ត្រីអប់រំខេត្តនឹងទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍ពីកម្មវិធីនេះ។ កម្មវិធីនេះផ្តោតសំខាន់ទៅលើការផ្តល់ចំណេះដឹងផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ និងការគ្រប់គ្រងថវិកា តាមរយៈមេរៀនអំពីគំនិតហិរញ្ញវត្ថុចំនួនបួនយ៉ាង រួមមាន របៀបរកលុយ សន្សំលុយ បាយលុយ និងបរិច្ចាគ។ (Khmer Times, May 24, 2019)

ក្រសួងឧស្សាហកម្ម និងសិប្បកម្ម

ក្រសួងសិប្បកម្ម និងឧស្សាហកម្មកំពុងសហការជាមួយក្រុមជំនាញការជនជាតិចិន ដើម្បីធ្វើការសិក្សាទៅលើសេចក្តីព្រាងផែនការមេសម្រាប់អភិវឌ្ឍខេត្តព្រះសីហនុឱ្យស្រប តាមគោលនយោបាយអភិវឌ្ឍឧស្សាហកម្ម (២០១៥-២០២៥) របស់រាជរដ្ឋាភិបាល ឱ្យ ទៅជាទីក្រុងទំនើប និងបៃតង។ ការសិក្សានេះនឹងធ្វើការវាយតម្លៃ និងផ្តល់ជាអនុ សាសន៍នានាដើម្បីប្រែក្លាយខេត្តព្រះសីហនុឱ្យទៅជាមជ្ឈមណ្ឌលទាក់ទាញផ្នែកវិនិ យោគ និងឧស្សាហកម្ម។ (Khmer Times, May 23, 2019)



សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម
សូមទាក់ទង

អង្គការមូលនិធិអាស៊ីប្រចាំកម្ពុជា
ផ្ទះលេខ ៥៩
វិថីឧញ៉ាពេជ្រ (ផ្លូវលេខ ២៤២)
រាជធានីភ្នំពេញ
ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ទូរស័ព្ទ៖ (៨៥៥-២៣) ២១០ ៤៣១
អ៊ីម៉ែល៖ policy.pulse@
asiafoundation.org
គេហទំព័រ៖ www.asiafoundation.org



អង្គការមូលនិធិអាស៊ី គឺជាអង្គការអភិវឌ្ឍន៍អន្តរជាតិមួយដែលមិនស្វែងរកប្រាក់ចំណេញ ដែលចូលរួមក្នុង
ការលើកកម្ពស់ការរស់នៅរបស់ប្រជាជននៅជុំវិញទ្វីបអាស៊ី។ អង្គការមូលនិធិអាស៊ីមានបទពិសោធន៍
ការងារជាងប្រាំមួយទសវត្សរ៍ ដែលការងាររបស់អង្គការមូលនិធិអាស៊ីភាគច្រើនផ្តោតទៅលើគោលដៅ
ធំៗចំនួនប្រាំ រួមមាន ការពង្រឹងអភិបាលកិច្ច ការលើកកម្ពស់ស្ត្រី ការលើកកម្ពស់សេដ្ឋកិច្ច ការលើក
កម្ពស់បរិស្ថាន និងការលើកកម្ពស់កិច្ចសហប្រតិបត្តិការនៅក្នុងតំបន់។

